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Številka: 322-09/16-1/     EPA 1138-VII  
Ljubljana, 25. 4. 2016 
  
Komisija za gospodarstvo, obrt, turizem in finance je, na podlagi 20. člena Poslovnika 
Državnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10, 6/14 in 26/15) in drugega  
odstavka 56. člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05-UPB1 in 
95/09 - odl. US), oblikovala naslednje  
                                                                  

M n e n j e 
 

k Predlogu zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o Kobilarni Lipica 
(ZKL-C) – skrajšani postopek 

 
Komisija Državnega sveta za gospodarstvo, obrt, turizem in finance je na 51. seji  21. 
4. 2016 obravnavala Predlog zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o 
Kobilarni Lipica, ki ga je v obravnavo predložila skupina poslank in poslancev 
(prvopodpisana dr. Simona Kustec Lipicer ). 
 
Komisija predlog zakona podpira. 
 
V uvodni predstavitvi predlagateljev zakonskega predloga je bilo poudarjeno, da 
predlagane rešitve ponovno vzpostavljajo možnosti izvajanja tržne dejavnosti in 
zagotavljajo izvajanje turistične dejavnosti in dejavnosti, povezanih z njo, kar bo 
pozitivno vplivalo predvsem na vse bolj okrnjen mednarodni ugled primarne 
dejavnosti kobilarne. Z  novimi rešitvami ter enovitostjo upravljanja območja posestva 
se bo po trditvah predlagateljev lažje izogniti ponovitvam konfliktnih okoliščin in 
nasprotij med izvajalci primarne dejavnosti in dopolnilnih dejavnosti na območju 
posestva Lipica, ki so v zadnjem času izrazitejše na področju upravljanja in 
poslovanja. Pričakovani presežki prihodkov nad odhodki iz naslova gospodarskih in 
tržnih dejavnosti bodo povečevali sredstva za izvajanje javne službe in potrebnih 
investicij. S prenosom stvarne pristojnosti na Ministrstvo za gospodarski razvoj in 
tehnologijo se bodo lažje kot doslej izvedle vse potrebne dejavnosti ter z 
upravljavskega in poslovnega vidika uredile trenutne razmere v obeh pravnih 
osebah.  
 



 

 

Komisija je bila seznanjena z mnenjem vlade, ki predlog zakona podpira. Predstavnik 
vlade je komisijo seznanil s trenutno situacijo na območju kobilarne, kjer delujeta dve 
pravni osebi v lasti Republike Slovenije, ki  sta v upravljanju različnih subjektov, kar 
se je, ne glede na velika pričakovanja o pozitivnih učinkih takšne ureditve ob 
sprejemanju zakona, izkazalo za preveč optimistično. Veljavni zakon namreč 
onemogoča izvajanje tržne dejavnosti javnemu zavodu, zato je po mnenju vlade 
nujno potrebno s spremembo zakona to možnost uveljaviti tako, da se bodo 
zmanjšala tveganja za neizvajanje turistične dejavnosti v primeru stečaja ali težav 
družbe Lipica turizem d.o.o. ter da se, glede na dosedanje slabe izkušnje, določi bolj  
jasen in pregleden način vodenja poslovnih rezultatov posameznih dejavnosti. Vlada 
podporo zakonskim spremembam utemeljuje tudi s pričakovanjem o pozitivnih vplivih 
teh sprememb na pravočasno razrešitev najbolj žgočih problemov območja kobilarne  
in preseganju neoptimalnih razmer, v katerih dve pravni osebi in več upravljavcev 
brez koordiniranega sodelovanja in povezovanja samostojno izvajajo tržne in 
prodajne aktivnosti. 
 
Nekateri pomisleki in kritične pripombe članov komisije so se glede na trenutne 
neurejene razmere v Javnem zavodu Kobilarna Lipica nanašali predvsem na: 
 
- vprašanje prenosa vseh nepremičnin in osnovnih sredstev iz zavarovanega 
območja iz Sklada kmetijskih zemljišč in gozdov Republike Slovenije oziroma 
ministrstva, pristojnega za kmetijstvo, na ministrstvo, pristojno za turizem ter 
možnosti potencialne obremenitve zemljišč z dolgovi zaradi zagotavljanja finančnih 
sredstev za delovanje in izvajanje programa dela javnega zavoda. Zastavljeno je bilo 
tudi vprašanje ali je z zakonom preprečena možnost, da SDH proda katerikoli del 
kompleksa kobilarne; 
 
- komisija bi pričakovala ob vložitvi predloga zakona in spremembi koncepta zakona 
tudi analizo stanja ter potrebnih nadaljnjih tržnih aktivnosti ter natančen poslovni 
načrt, na podlagi katerega bi deloval in uresničeval zastavljene cilje bodoči 
menedžment. Ob tem komisija opozarja na zagotovila predlagatelja o dobrih rešitvah 
ob sprejemanju veljavnega zakona, ki se niso uresničila, saj se je stanje kobilarne 
zaradi slabega gospodarjenja in pomanjkanja ustreznih vsebin in trženja poslabšalo, 
številni problemi pa so ostali nerešeni; 
 
- komisija opozarja, da je celo bolj kot določitev nove organiziranosti delovanja 
kobilarne  pomembna odločitev o izbiri primernega in poslovno kompetentnega 
vodstva kobilarne, ki bo sposobno preseči trenutno stanje in s pravimi poslovnimi 
odločitvami Lipico ponovno uvrstiti na turistični zemljevid;  
 
- kako je predvideno nadaljevanje dela sveta zavoda in ali morajo člani sveta zavoda 
izpolnjevati enake pogoje kot člani nadzornih svetov gospodarskih družb.  
 
S strani predlagatelja zakonskega predloga in predstavnikov vlade je bilo pojasnjeno, 
da že veljavni zakon določa, da se nepremično premoženje z zavarovanega območja 
ne sme odtujiti ali zastaviti, ta rešitev pa ostaja z novim zakonskim predlogom 
nespremenjena. V kobilarni Lipica se lahko odprodajo le deli premičnega 
premoženja. Pojasnjeno je bilo, da zakon SDH ne omogoča  prodaje  kateregakoli 
dela kobilarne. 
 



 

 

Glede na to, da je doslej pristojno ministrstvo razpolagalo zgolj s poslovnimi podatki 
Lipica turizma d.o.o., ni pa moglo pridobiti v celoti zahtevane podatke o poslovanju 
javnega zavoda, na tej podlagi ni moglo pripraviti potrebne celovite analize. 
Ministrstvo je sicer na podlagi razpoložljivih podatkov za leto 2014 pripravilo delno 
analizo, ki jo bo takoj, ko bodo relevantni podatki dosegljivi v celoti, predvideno pa 
bistveno pred potekom šestih mesecev, tudi dokončalo. Prav tako ima trenutno  
poslovni načrt, kot to zahteva SDH, le Lipica turizem, za celotno organizacijo pa bo 
načrt treba šele pripraviti. 
 
Odgovorjeno je bilo, da bo vlada nov svet zavoda imenovala v treh mesecih po 
sprejetju zakona, glede na sporno delovanje sveta v sedanji sestavi pa je pričakovati 
zamenjavo članov sveta. 
 
 

* * * 
 
Za poročevalca je bil določen podpredsednik komisije Alojz Kovšca. 
   
 
                                                                                                       Predsednica 
                                                                                                       mag. Marija Lah, l.r.   
 

 
 


